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باید روی کیفیت سریال های شبکه نمایش خانگی تمرکز  کرد

گفت وگو با نویسنده و کارگردان نمایش «شوآف»
کیفیت آثار عروسکی بسیار بالاست

فرید اخباری: بهروز غریب پور نامی شناخته شــده در عرصه هنرهای نمایشی است؛ 
از صاحب ســبک های نمایش عروســکی، خالق اپرای عروســکی و از بانیان و دبیر 
چندین دوره جشنواره بین المللی نمایش عروســکی (مبارک) که حالا در حال عبور 
از ۱۹سالگی است. بهروز غریب پور از سال ۱۳۴۶ تاکنون بیش از ۵۰ نمایش و اپرای 
عروســکی را طراحی و کارگردانی کرده و بیش از ۲۰ اثر نوشته و ترجمه در کارنامه او 
هست. غریب پور، کارگردان و سرپرست گروه تئاتر عروسکی آران، نخستین بار با به 
روی صحنه بردن اپرای عروسکی رستم و سهراب به آهنگ سازی لوریس چکناوریان 
در سال ۱۳۸۳ در تالار فردوسی، مســیر خلق اپرای ایرانی را تحقق بخشید. اپرای 
رستم و سهراب اولین اپرای عروسکی با اســتفاده از عروسک های نخی (ماریونت) 
با زبان شــعر و اندیشه شاعر شاهنامه ابوالقاسم فردوســی بود. او در دومین اثر از 
اپرای عروسکی، اپرای مکبث را در سال ۱۳۸۶ در تالار فردوسی به روی صحنه برد.

اجــرای موفــق اپرای مکبث در عرصــه بین المللی، بیانگر دســتیابی غریب پور و گروهش به شــیوه نوین و بدیع در اجــرای موفــق اپرای مکبث در عرصــه بین المللی، بیانگر دســتیابی غریب پور و گروهش به شــیوه نوین و بدیع در 
بازی دهندگی عروسک های نخی بود . سومین تجربه اپرای عروسکی گروه تئاتر عروسکی آران، اپرای عاشورا بود در سال بازی دهندگی عروسک های نخی بود . سومین تجربه اپرای عروسکی گروه تئاتر عروسکی آران، اپرای عاشورا بود در سال 

۱۳۸۷۱۳۸۷ که به نویسندگی و کارگردانی بهروز غریب پور در تالار فردوسی به روی صحنه رفت. که به نویسندگی و کارگردانی بهروز غریب پور در تالار فردوسی به روی صحنه رفت.
او در یکی از روزهای برپایی نوزدهمین جشــنواره بین المللی نمایش عروسکی تهران (مبارک) به تالار مولوی آمد تا او در یکی از روزهای برپایی نوزدهمین جشــنواره بین المللی نمایش عروسکی تهران (مبارک) به تالار مولوی آمد تا 

نمایشی از کشور پرو را ببیند.نمایشی از کشور پرو را ببیند.
غریب پور پس از پایان این نمایش در حالی که نمی توانست شوقش را از حضوری مجدد در سالن نمایش عروسکی غریب پور پس از پایان این نمایش در حالی که نمی توانست شوقش را از حضوری مجدد در سالن نمایش عروسکی 
پنهان کند، به «شــرق » گفت: من از پنج، شــش  دهه پیش و در ســال پنهان کند، به «شــرق » گفت: من از پنج، شــش  دهه پیش و در ســال ۱۳۴۹۱۳۴۹ با معرفی خیمه شب بازی ایرانی و برگزاری  با معرفی خیمه شب بازی ایرانی و برگزاری 
هفته خیمه شــب بازی، تلاش کردم که نمایش هنری و ســنتی ایران را به دنیا معرفی کنم. هنوز هم دغدغه این هنر را هفته خیمه شــب بازی، تلاش کردم که نمایش هنری و ســنتی ایران را به دنیا معرفی کنم. هنوز هم دغدغه این هنر را 
دارم. هشت سال است که جزء هیئت مدیره اتحادیه نمایش بین المللی عروسکی هستم و هر بار در جشنواره ای شرکت دارم. هشت سال است که جزء هیئت مدیره اتحادیه نمایش بین المللی عروسکی هستم و هر بار در جشنواره ای شرکت 
می کنم ســعی دارم فعالیت  گروه های عروســکی تهران را به  نمایش بگذارم. امروز وقتی بعضی از موزه های عروسکی می کنم ســعی دارم فعالیت  گروه های عروســکی تهران را به  نمایش بگذارم. امروز وقتی بعضی از موزه های عروسکی 
دنیا را می بینید، عکس جشــنواره ها و عروسک های مدرن و سنتی ایرانی در این موزه ها دیده می شود. خوشبختانه رشد دنیا را می بینید، عکس جشــنواره ها و عروسک های مدرن و سنتی ایرانی در این موزه ها دیده می شود. خوشبختانه رشد 
فزاینده ای در معرفی نمایش عروسکی ایرانی در دنیا داریم و گاهی در جشنواره  های مختلف خیلی خوب درخشیده ایم.فزاینده ای در معرفی نمایش عروسکی ایرانی در دنیا داریم و گاهی در جشنواره  های مختلف خیلی خوب درخشیده ایم.
او به حضور تماشاگرانی از طیف های مختلف و عمدتا جوان که مشتاقانه به سالن تئاتر آمده اند تا نمایش عروسکی او به حضور تماشاگرانی از طیف های مختلف و عمدتا جوان که مشتاقانه به سالن تئاتر آمده اند تا نمایش عروسکی 
را ببینند، اشــاره می کند و از این حضور، ابــراز رضایت دارد. غریب پور می گوید: تفاوت عمــده ای بین انواع نمایش های را ببینند، اشــاره می کند و از این حضور، ابــراز رضایت دارد. غریب پور می گوید: تفاوت عمــده ای بین انواع نمایش های 
عروسکی وجود دارد. الان اپرای عروسکی که من بانی آن بودم، دست به دست در فضای مجازی می گردد و جایگاه خود عروسکی وجود دارد. الان اپرای عروسکی که من بانی آن بودم، دست به دست در فضای مجازی می گردد و جایگاه خود 
را بین مردم پیدا کرده اســت، اما بعضی از اجراها نیز به همان فضایی که اجرا شده اند محدود می شوند. اگرچه نمایش را بین مردم پیدا کرده اســت، اما بعضی از اجراها نیز به همان فضایی که اجرا شده اند محدود می شوند. اگرچه نمایش 
عروسکی بین کودکان و نوجوانان بیشتر جا افتاده اما برای گسترش آن، بودجه ای تعیین نشده است. اگر بودجه آن تأمین عروسکی بین کودکان و نوجوانان بیشتر جا افتاده اما برای گسترش آن، بودجه ای تعیین نشده است. اگر بودجه آن تأمین 

شود قطعا اتفاقات خوبی رخ خواهد داد.شود قطعا اتفاقات خوبی رخ خواهد داد.
او در پاســخ به این پرســش که کدام نهادهای دولتی در گسترش نمایش عروســکی تأثیرگذار هستند، گفت: نمایش او در پاســخ به این پرســش که کدام نهادهای دولتی در گسترش نمایش عروســکی تأثیرگذار هستند، گفت: نمایش 
عروسکی می تواند متولیان مختلفی داشته باشد. صداوسیما، آموزش و پرورش، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، سازمان عروسکی می تواند متولیان مختلفی داشته باشد. صداوسیما، آموزش و پرورش، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، سازمان 
تبلیغات و... می توانند متولی نمایش عروسکی باشند. شما وقتی کانالی به تولید نمایش عروسکی اختصاص می دهید، تبلیغات و... می توانند متولی نمایش عروسکی باشند. شما وقتی کانالی به تولید نمایش عروسکی اختصاص می دهید، 
صدا و ســیما برای گسترش در ســالن های اســتانی، وزارت فرهنگ و ارشاد برای نمایش داســتان های مذهبی، سازمان صدا و ســیما برای گسترش در ســالن های اســتانی، وزارت فرهنگ و ارشاد برای نمایش داســتان های مذهبی، سازمان 
تبلیغات و حتی ارتش جمهوری اســلامی برای کارناوال  و جشــن  ها می توانند متولی تئاتر باشند. حتی وزارت بهداشت تبلیغات و حتی ارتش جمهوری اســلامی برای کارناوال  و جشــن  ها می توانند متولی تئاتر باشند. حتی وزارت بهداشت 

برای انتقال نکات بهداشتی و درمانی می تواند از نمایش عروسکی استفاده کند.برای انتقال نکات بهداشتی و درمانی می تواند از نمایش عروسکی استفاده کند.
غریب پــور در بخش دیگری از صحبت هایــش گفت: بعضی ها را بمب اتمی هم بیدار نمی کند و زمانی که کفگیر به غریب پــور در بخش دیگری از صحبت هایــش گفت: بعضی ها را بمب اتمی هم بیدار نمی کند و زمانی که کفگیر به 
ته دیگ خورد و متوجه شــدند که نسل جدید با فرهنگ غرب بیشــتر از فرهنگ کشور خود آشنایی دارند، از خواب بیدار ته دیگ خورد و متوجه شــدند که نسل جدید با فرهنگ غرب بیشــتر از فرهنگ کشور خود آشنایی دارند، از خواب بیدار 

شده و به فکر فرهنگ ایران می افتند.شده و به فکر فرهنگ ایران می افتند.
امضای ماندگار بهروز غریب پور بر اپرای عروسکی مانده است، اما آیا در وضعیت فعلی می توان به اجرای این اپراها امضای ماندگار بهروز غریب پور بر اپرای عروسکی مانده است، اما آیا در وضعیت فعلی می توان به اجرای این اپراها 
امیدوار بود؟ او دراین باره می گوید: من مجموعه نمایش هایی را در قالب اپرای نمایشی و معرفی شعرای ایرانی از جمله امیدوار بود؟ او دراین باره می گوید: من مجموعه نمایش هایی را در قالب اپرای نمایشی و معرفی شعرای ایرانی از جمله 
حافظ، فردوسی، مولوی و... روی صحنه بردم که با استقبال خوبی مواجه شد، اما از آنجایی که وزارت فرهنگ و ارشاد حافظ، فردوسی، مولوی و... روی صحنه بردم که با استقبال خوبی مواجه شد، اما از آنجایی که وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی به وظیفه خود در تأمین بودجه عمل نکرد، ادامه دار نشــد. از طرفی من از ســال اســلامی به وظیفه خود در تأمین بودجه عمل نکرد، ادامه دار نشــد. از طرفی من از ســال ۹۶۹۶ تا به امروز دنبال بودجه  تا به امروز دنبال بودجه 
نمایش جدیدم با نام «همای همایون» بر اســاس خواجوی کرمانی هستم که متأســفانه به بن بست خورده و بی نتیجه نمایش جدیدم با نام «همای همایون» بر اســاس خواجوی کرمانی هستم که متأســفانه به بن بست خورده و بی نتیجه 
مانده است و اجازه گسترش نداده اند. بااین حال، خوشبختانه مردم با استقبالی که از آثار گروه نمایشی آران داشتند، نشان مانده است و اجازه گسترش نداده اند. بااین حال، خوشبختانه مردم با استقبالی که از آثار گروه نمایشی آران داشتند، نشان 
دادند که به شعرای ایرانی ارادت دارند. همچنان معتقد هستم که باید بودجه ای مستمر برای نمایش عروسکی وجود دادند که به شعرای ایرانی ارادت دارند. همچنان معتقد هستم که باید بودجه ای مستمر برای نمایش عروسکی وجود 

داشته باشد تا به نتایج خوبی در این زمینه برسیم.داشته باشد تا به نتایج خوبی در این زمینه برسیم.
غریب پــور البته آن روی ماجرا را هم از یاد نمی برد و بر ارتقای آن تأکید می کند؛ «متأســفانه دانشــکده های نمایش غریب پــور البته آن روی ماجرا را هم از یاد نمی برد و بر ارتقای آن تأکید می کند؛ «متأســفانه دانشــکده های نمایش 
عروســکی امکانات لازم از جمله پلاتو، کارگاه ســاخت عروسک، شــناخت متریال و... را ندارند و این یکی از اساسی ترین عروســکی امکانات لازم از جمله پلاتو، کارگاه ســاخت عروسک، شــناخت متریال و... را ندارند و این یکی از اساسی ترین 
مشــکلاتی است که سد راه دانشجویان شده که نشان می دهد دانشــجویان بر اساس استعداد و به صورت خودجوش مشــکلاتی است که سد راه دانشجویان شده که نشان می دهد دانشــجویان بر اساس استعداد و به صورت خودجوش 

رشد می کنند».رشد می کنند».

حبیب اســماعیلی، تهیه کننده سینمای ایران، با اشاره 
به شرایط اخیر شــبکه نمایش خانگی   به «شرق» گفت: 
«واکنش هایــی که بعــد از این خبر از ســمت هنرمندان 
بازتاب بســیاری پیدا کرد، چندان دور از ذهن نبود. صدور 
مجوزهای شــبکه نمایش خانگی از ابتدا با وزارت ارشاد 
بود و بعد به ساترا ســپرده شد. اتفاقی که به مرور دایره 
ممیزی را تنگ تر کرد و این روزها بحث واگذاری شــبکه 
نمایــش خانگی به تلویزیون مطرح شــده اســت. فکر 
می کنم هنرمندان زیادی با این گزاره هم نظر هســتند که 
اگر تلویزیــون قصد بازنگری بر تولیدات شــبکه نمایش 
خانگــی را دارد، می تواند ابتدا دربــاره تولیدات خودش 

اقدام کند و بسیاری از مخاطبانی را که در سال های اخیر 
از دست داده است، بازگرداند».

او ادامــه داد: «متأســفانه تلویزیون جایگاه ســابق را 
میــان مخاطبانش نــدارد. باید ایــن را در نظر گرفت که 
با تغییــر زمان نیاز داریم تا دربــاره همه چیز تصمیمات 
جدیدتری بگیریم و موارد بسیاری را به روز کنیم. طبیعی 
است که این مورد شامل حال ممیزانی که شبکه نمایش 
خانگی را رصد می کنند نیز می شود؛ خصوصا در زمانه ای 
که مخاطبان دسترســی بهتر و بیشــتری بــه ماهواره و 
فیلم هــای روز دنیا دارند و از جریان روز عقب نمی مانند. 
باید در این شرایط  دست کم آزادی عمل بیشتری در اختیار 

تولیدات داخلی باشد. مقصودم از این حرف به هیچ وجه 
ولنگاری نیســت؛ مقصودم این است که می توان با توجه 
بــه شــرایط، تصمیمات درســت تری بــرای پلتفرم های

 ایرانی گرفت».
اســماعیلی در بخش دیگری از صحبت هایش گفت: 
«باید این را در نظر داشــت که تلویزیون هم تا سال های 
پیش ســریال های خوبی برای مخاطبانش تهیه می کرد؛ 
ســریال هایی که همچنان می توانســت مخاطب پســند 
باشــد و این موضوع به مرور کم رنگ شد و خاصیتش را 
از دســت داد . تصور نمی کنم در حال حاضر مردم میلی 
به دنبال کردن تلویزیون داشــته باشــند و به زبان ساده تر 

می توان گفت اعتماد مردم به این رســانه از دست رفته 
اســت». او افــزود: «از زمانی که کرونا شــیوع پیدا کرد و 
سینماها به سمت تعطیلی رفتند، شبکه نمایش خانگی 
گسترش بیشــتری میان خانواده ها پیدا کرد. در این مدت 
کیفیــت متفاوتــی از این ســریال ها را شــاهد بودیم که 
عمدتا مخاطب پســند بودند. طبیعی اســت که آزمون و 
خطاهایی نیز وجود دارد و می توان انتظار داشت به مرور 
کیفیت بهتری را در پلتفرم ها شاهد باشیم و فکر می کنم 
اگر کمی روی کیفیت ســاخت تمرکز کنیــم، اتفاق های 
به مراتب بهتری را در ســریال های شبکه نمایش خانگی 

شاهد خواهیم بود».

ســمیرا افتخاری: کاوه مهــدوی معتقد اســت اگر آثار 
حاضر در جشــنواره در قالب یک بســته در پلتفرم ها به 
نمایش درآید، مخاطب با این گونه نمایشــی بیشتر آشنا 
شــده و به سالن ها نیز می آید و در نتیجه شاهد استقبال 

و رونق بیشتر تئاتر عروسکی خواهیم بود.
نمایش «شــوآف» به نویســندگی و کارگردانی کاوه 
مهــدوی، در نوزدهمین جشــنواره بین المللی نمایش 
عروسکی تهران (مبارک) حضور یافت و در دو نوبت به 

روی صحنه سالن چهارسو رفت.
مهدوی درباره ایده شــکل گیری این نمایش توضیح 
داد: «من دو ســال پیش خوابی دیــدم که بلافاصله آن 
را ثبت کردم و می خواســتم از آن برای ساخت فیلمی 
کوتاه اســتفاده کنم که به دلایلی نشــد و به جشــنواره 
مبارک فکر کردم. خط اصلی داستان به علاقه مندی به 
دیده شدن در فضای مجازی برمی گردد و به همین دلیل 
نیز این نــام را برایش انتخاب کردم؛ چراکه شــخصیت 
اصلی بر اثر دیده نشــدن به جنون می رسد و اتفاق های 

بعدی را رقم می زند».
او دربــاره اســتقبال از ایــن نمایــش توضیــح داد: 
«خوشــبختانه از طرف مخاطبان استقبال خیلی خوبی 
صورت گرفت و حتی می تــوان گفت زیادی خوب بود؛ 
به نحوی که من به دلیل شــلوغی زیاد سالن اصلا دیدی 

به کار نداشتم و از روی حدس کار را پیش می بردم».
کارگردان نمایش «شاه لیر» با اشاره به اینکه جشنواره 
بسیار منظم و بدون حاشیه برگزار شده است، گفت: «با 
وجود وضعیت اقتصادی و نرخ دلار و سختی کار دعوت 
از گروه های خارجی،  جشــنواره خیلی خوب برگزار شده 
اســت. جشــنواره مبارک در دوره های قبل رقابتی نبود 
و بــار دیگر بعــد از چنــد دوره به  صورت مســابقه ای 
درآمد. به نظر می رسید که با توجه به مسابقه ای شدن، 
حاشیه هایی داشته باشد، اما خوشبختانه این طور نبود. 
ضمن اینکه من بیشتر کارهای بزرگسال انجام می دهم، 
اما اینکه هر چند وقت یک  بار کار عروســکی اجرا کنم، 
برایم لذت بخش است و ایجاد خلاقیت می کند؛ بنابراین 

مســابقه ای بودن بــرای مــن دیگر اهمیتی نــدارد و به 
گروهم نیز تأکید می کنم کــه از این حضور لذت ببرند و 

به دنبال حواشی در جشنواره نباشند».
او ادامه داد: «از ســوی دیگر، با داوری گروه ها خیلی 
موافــق نبودم، امــا درعین حال مخالفتی هــم ندارم و 
به نظرم نوعی تجربه اســت و هرکســی که موفق شود 
دلیل بر متفاوت بودن او نیســت و برعکس آن نیز همین 
است. با توجه به اینکه جشنواره یک  بار به تعویق افتاد، 
بسیار خوشحالم که برگزار شد و برگزارکنندگان پای  کار 
ایســتادند و آن را به ثمر رســاندند. مســئولان اداره کل 
هنرهای نمایشــی نیز به طور ویژه حمایت کردند و آن را 

در نیمه  راه رها نکردند».
مهدوی در پاســخ به این پرســش که نــام نمایش 
عروســکی همواره مخاطب را به یــاد کودک می اندازد، 

جــای خالی عروســک برای بزرگســالان تا چــه اندازه 
احســاس می شــود؟ هم گفت: «بســیار زیــاد؛ دائما از 
تخصیص ســالن های مختلــف به نمایش عروســکی 
صحبت می شــود، اما وقتی تماشــاگری به آن ســمت 
هدایت نمی  شــود تا کار عروســکی -چــه کودک و چه 
بزرگســال- ببیند و حتی بســیاری نسبت به آن اطلاعی 
ندارنــد، چه فایده ای دارد. هنوز هم بســیاری معتقدند 
نمایــش عروســکی مختص بــه کودکان اســت؛ چون 
اطلاع رسانی درستی در این زمینه صورت نگرفته است».
او افــزود: «با بودجه اندک تئاتــر، ته مانده آن هم به 
نمایش عروســکی نمی رســد. ما در هر دوره جشنواره 
صحبت هایی درباره حمایت می شــنویم و چند اثر هم 
حمایــت می شــوند و به اجــرای عموم می رســند، اما 
متأســفانه اقدامات ادامه دار نیست. سخت است با این 

شــرایط اتفاق جدیــدی رخ دهد. مدیــران فرهنگی ما 
درباره تئاتــر خصوصی صحبت می کنند و نیت حمایت 
از تئاتــر و هنرمندانش را هــم دارند، اما یــک نفر پیدا 
نمی شود که بیاید و بگوید من سالن خصوصی را افتتاح 

کردم تا فقط برای اجرای نمایش عروسکی باشد».
کارگــردان نمایش «زا» گفــت: «وقتی گروه امکانات 
سخت افزاری در اختیار ندارد، نمی تواند کارش را جایی 
عرضه کند کــه مخاطب آن را ببینــد. توانایی در کاری 
هســت، اما چون سالنی وجود ندارد، گروه نیز نمی تواند 
خلاقیت و ایده داشته باشد. باید ابتدا امکانات و شرایط 

را فراهم کرد و بعد به اجرای آن رسید».
مهدوی همچنین ادامه داد: «ما پلتفرم های بسیاری 
داریــم که سرشــار از پول هســتند. چرا بایــد از برخی 
کارهــای ضعیف حمایت کــرد، اما از تئاتر عروســکی 
حمایتی صورت نگیرد؟ می توان کل کارهای جشــنواره 
را در یک بســته خریداری و عرضه کرد. بعد شما ببینید 
مخاطب به سالن های نمایشی می آید که کار را به شکل 
زنده در ســالن هم ببیند یا نه. اگر بستری فراهم شود تا 
کارهای همین جشــنواره به نمایش درآیند، قطعا اتفاق 

خوبی رخ خواهد داد».
او افزود: «امید چندانی به اجرای نمایش عروســکی 
در طول ســال ندارم و حــق هم به مدیــران می دهم؛ 
چراکه معتقدند ســالن ها خالی اجرا می روند. بااین حال 
حداقل کاری کــه می توانند انجام دهند این اســت که 
جشــنواره مبارک را با وجود اینکه رویدادی غنی است، 
دوسالانه برگزار نکنند و سالانه باشد. در تمام دنیا برخی 
جشنواره های خصوصی دوسالانه برگزار می شوند چون 
توان برگزاری ســالانه ندارند، اما جشــنواره های زیادی 
هم هستند که سالانه برگزار می شوند. ما هم می توانیم 
این کار را انجام دهیم. اگر دوســالانه اســت حداقل این 
تضمین باشد که تمام کارهای جشنواره اجرای عمومی 
داشته باشند. کیفیت نمایش عروسکی بسیار بالاست و 
کار ضعیفی که مخاطب احساس کند به او توهین شده 

است، در این عرصه دیده نمی شود».

اخـبـار  بـرگـزیـده

معرفی شورای سیاست گذاری هفدهمین 
جشنواره «سینماحقیقت»

اعضای شورای سیاست گذاری هفدهمین جشنواره بین المللی فیلم مستند ایران 
(ســینماحقیقت) منصوب شــدند. به گزارش ایلنا، با حکم محمد خزاعی، رئیس 
ســازمان سینمایی، اعضای شورای سیاست گذاری هفدهمین جشنواره بین المللی 
فیلم مستند ایران (ســینماحقیقت) منصوب شدند. مهدی مسعودشاهی، محمد 
داوودی، قادر آشنا، سیدسلیم غفوری، سیدعلیرضا حسینی و محمد حمیدی مقدم 
اعضای شورای سیاست گذاری هفدهمین جشــنواره بین المللی «سینماحقیقت» 
هســتند. مهدی مسعودشــاهی مدیر فرهنگی، محمد داوودی مدیر فیلم برداری، 
تهیه کننــده و کارگردان ســینمای مســتند، قادر آشــنا معاون توســعه فناوری و 
مطالعات ســینمایی ســازمان ســینمایی، سید ســلیم غفوری قائم مقام معاونت 
سیما، سیدعلیرضا حســینی تهیه کننده سینما و مستندساز و محمد حمیدی مقدم 
مدیرعامل مرکز گســترش ســینمای مســتند، تجربی و پویانمایی، با حکم رئیس 
سازمان ســینمایی به عنوان اعضای شورای سیاســت گذاری هفدهمین جشنواره 

«سینماحقیقت» منصوب شدند.
هفدهمین جشــنواره بین المللی فیلم مســتند ایران (ســینماحقیقت) آذرماه 

۱۴۰۲ به دبیری محمد حمیدی مقدم برگزار می شود.

با همکاری لوئیس همیلتون
برد پیت در پیست «فرمول یک» به «اوج» می رسد

برد پیت به زودی بــا آغاز فیلم برداری فیلــم «اوج» در رقابت های فرمول یک 
جایزه بزرگ بریتانیا جلوی دوربین می رود.

به گزارش خبرگزاری مهر، به نقل از آسوشــیتدپرس، فیلم فرمول یک برد پیت 
که با همکاری لوئیس همیلتون تهیه شــده است، به زودی فیلم برداری خود را در 
رقابت های گرندپری بریتانیا شــروع می کند. در همین حال شایعه شده که عنوان 

این فیلم «اوج» خواهد بود.
۱۵۰ هزار نفر طرفداران فرمول یک که بلیت های امسال را خریده اند، تنها شاهد 
گرندپری بریتانیا امسال نیســتند، بلکه آنها در فیلم جدیدی که با حمایت لوئیس 
همیلتون و با بازی برد پیت و دامســون ادریس ســاخته می شود و در همین آخر 
هفته فیلم برداری آن شروع می شود، نقش سیاهی لشکرهای فیلم را هم خواهند 
داشت. تیم سازنده قبلا بنرهایی به سبک فرمول یک در بالای درهای ورودی مکان 
رقابت ها تعبیه کرده که شخصیت پیت، سانی هیز و هم تیمی او، جاشوا پیرس، با 
بازی ادریس را نشــان می دهد. این پوســترها متعلق به برند APXGP هستند و از 

همین جا شایعه مربوط به نام فیلم شکل گرفته است.
بازیگران هالیوودی قرار است صحنه های کلیدی فیلم را در فاصله رقابت های 
فرمول یک  فیلم برداری کنند و از زیرســاخت ایــن رقابت های جهانی برای افزودن 
اصالت بــه فیلم بهره بگیرنــد. لوئیس همیلتــون چندی پیش گفتــه بود فیلم 
فرمول یــک با برد پیت قادر خواهد بود تا ایــن ورزش را در بهترین حالت خود به 

نمایش بگذارد.
برخلاف برخی خبرها، برد پیت در رقابت واقعی گرند پری ۲۰۲۳ یک خودروی 
F۱ واقعــی را نمی راند، بلکه راننــده یک اتومبیل F۲ خواهد بود. پیت - و شــاید 
راننــدگان بدلکار – رانندگی یک ماشــین فرمول دو را انجــام می دهند که کمپانی 
مرسدس آن را تغییر داده تا بیشتر شبیه یک ماشین مدرن رقابتی باشد. این اتومبیل 
در یک گاراژ اختصاصی برای تیم تولید منتظر شــروع کار است. فیلم برداری فیلم 
به کارگردانی جوزف کوشینســکی، کارگردان «تاپ گان: ماوریک» پیش از این پشت 
درهای بســته در پیست ســیلور اســتون آغاز شــده و چند کلیپ ویدئویی از یک 
ماشین سیاه از آن منتشر شده اســت. تصویربرداری آخر هفته بسیار پرمخاطب تر 
خواهد بود و تماشــاگران می توانند صحنه هایی را در پیســتی که مجهز به مکانی 
اختصاصی برای تعویض لاستیک هاست، با حضور پیت ببینند. انتظار می رود گروه 
فیلم برداری در مســابقات بیشتری در این فصل حضور داشته باشند. داستان فیلم 
جدید پیت درباره شــخصیت «سانی هیز»، راننده کهنه کار فرمول یک، با بازی پیت 
اســت که برای آخریــن فصل در حالی که یک راننده تازه کار جوان به نام جاشــوا 

پیرس با بازی دامسون ادریس را راهنمایی می کند، به رقابت ها بازمی گردد.

بهروز غریب پور در گفت وگو با «شرق» از گذشته و امروز نمایش عروسکی گفت

بعضی ها دیر به فکر فرهنگ ایران می افتند
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